
 
 
   
 

Dagsorden til mødet i Uddannelsesudvalget for Er-

næring og Sundhedsuddannelserne 
 

Sted: 

Hedeager 2, 8200 Aarhus N 

VIA, Campus N, Lokale 44.33 

 

 Mødedato: 

25. februar 2025 

Kl. 10.00 -14.30 

 

 

 

Deltagere 

• Lisbeth Thomsen (Uddannelsesleder)  

• Jesper Weber Skorstengaard (Dekan) 

• Bodil Geipel Lauritsen (Region Nordjylland) (Formand) 

• Marianne Boll Kristensen (Region Midtjylland)  

• Jette Lind Thomsen (KKR i Region Midtjylland) 

• Randi Tobberup (Aalborg Universitetshospital)  

• Eike Harbo Poulsen (Danish Crown) 

• Berit Dahl (Kost og Ernæringsforbundet) 

• Christian Antoniussen (Fagligt selskab af Kliniske Diætister) 

• Martina Blunck Terp (Medarbejderrepræsentant) 

• Annette Buhl (Medarbejderrepræsentant)  

• Nuria Rodriguez Santos (ES-studerende) 

• Natasja Grøn Laursen (ES-studerende) 

 

Afbud 

• Barbara Vad Andersen (Aarhus Universitet) 

• Søren Bach (Medarbejderrepræsentant)  

• Jakob Thulesen Dahl (Danske Gymnasier) 

• Mariann Kjær Jensen (KKR i Region Nordjylland) 

• Marie Møller (Region Midtjylland) 

 

Gæster 

• Punkt 6: Annemette Glyngø (Leder af Studieliv, VIA) 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden (10.00-10.10) 
2. Præsentation af uddannelsesudvalget (10.10-10.35) 
3. Nyt fra VIA (10.35-10.55) 
4. Nyt fra Uddannelsen (10.55-11.15) 
5. Budget 2025 (11.15-11.30) 
6. Frokost (11.30-12.00) 
7. Temadrøftelse: Studiestart (12.00-13.45) 
8. Nyt fra uddannelsesudvalgets medlemmer (13.45-14.00) 
9. Nyt fra studerende (14.00-14.10) 
10. Planlægning af næste møde (14.10-14.25) 
11. Eventuelt (14.25-14.30) 

 

 

DAGSORDEN 

Mødeleder:  

Bodil Geipel Lauritsen 

 

Referent: 

 

E: BIVH@via.dk 

T: +4587552604 

Dato: 18. februar 2025 
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Punkt  1. Godkendelse af dagsorden (10.00-10.10) 

Sagsansvarlig: 

Bodil Geipel Lauritsen 

 Journalnr.:  

 

Sagsfremstilling  

Godkendelse af dagsordenen og afklaring af punkter til eventuelt. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at udvalget godkender dagsordenen.   

 

Referat 

Dagsordenen godkendes. 

Ingen punkter til evt. 

 

Punkt  2. Præsentation af uddannelsesudvalget (10.10-10.35) 

Sagsansvarlig: 

Bodil Geipel Lauritsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Uddannelsesudvalgets medlemmer præsenterer sig. 

 

Referat 

 

Medlemmerne præsenterede sig. 

 

På mødet deltog nyansat uddannelsesdekan Jesper Skorstengaard, som kommer fra en stilling som uddan-

nelseschef på Randers Social- og Sundhedsskole gennem tre år. 

 

Uddannelsesmæssigt har Jesper Skorstengaard en master i Humanistisk Organisationsudvikling – med fo-

kus på ledelse, økonomi og teknologi. Han har desuden gennemført moduler i gruppe- og organisationspsy-

kologi samt i videnskabsteori og pædagogik på den pædagogiske diplomuddannelse hos VIA.  

Endelig har Jesper Skorstengaard uddannelser som både lærer fra det daværende Holbæk Seminarium og 

som merkonom i virksomhedsøkonomi. 

 

 

Punkt  3. Nyt fra VIA (10.35-10.55) 

Sagsansvarlig: 

Jesper Weber Skorstengaard/ 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Uddannelsesudvalget orienteres om aktuelle tematikker i VIA. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Referat 

Ny strategi i VIA: 
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- VIAs nuværende strategi udløber ved udgangen af 2025, hvorfor der er igangsat et arbejde med en 

ny strategi, som skal gælde fra 2026-2030. 

- Der ønskes en genkendelighed fra den ”gamle” strategi over i den nye strategi. 

- Den kommende uddannelsesreform kommer til at fylde i den nye strategi 

- Forpersonerne i uddannelsesudvalgene har mulighed for at give input til strategi-udkastet. 

 

Uddannelsesreform: 

- Reformen kommer til at igangsætte et stort udviklingsarbejde på uddannelserne 

- Det forventes, at reformen offentliggøres i uge 10 eller 11. 

- Forventningen er, at reformen ikke kommer til at adskille sig meget fra reformudspillet, dvs. at uddan-

nelserne bl.a. forventes reduceret med 15 ECTS, krav om flere undervisningstimer og mere vejled-

ning/feedback, differentieret undervisning mv.  

 

Se også de vedhæftede slides for mere uddybende information. 

 

Punkt  4. Nyt fra Uddannelsen (10.55-11.15) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Uddannelsesudvalget orienteres om aktuelle tematikker fra uddannelsen. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Referat 

Lisbeth informerede om ”nyt fra uddannelsen”: 

 

Status på praktikarbejdet 

- Vi har intensiveret dialogen med vores praktiksteder, bl.a. om fremmødekravet (min. 30 timer om 

ugen) for at sikre, at alle praktikvejledere har kendskab til kravet, og at det skal overholdes. 

- Vi har en dialog med kommunerne i Region Midtjylland ift. en drøftelse af forpligtende og varige 

praktikaftaler. Det er en vanskelig proces, hvor vi har fokus på alle studieretninger og toninger.   

- Vi har også indledt en dialog med Region Midtjylland (hospitalerne) om faste praktikpladser. 

- Næste skridt er dialog med Region Nordjylland. 

- Vi har strammet op ift. hvilke praktikpladser vi godkender. 

- På det administrative område har vi implementeret praktikportalen, som hjælper os med det admini-

strative arbejde ifm. praktikkerne. 

- På næste uddannelsesudvalgsmøde ønsker uddannelsen at udfolde arbejdet med aftaler om faste 

praktikpladser. 

 

Kommentarer fra uddannelsesudvalget til ”Status på praktikarbejdet”: 

- Erfaring fra andre uddannelsesinstitutioner, der har aftaler om faste praktikpladser viser, at det des-

værre ikke altid fører til, at man reelt har og kan regne med de faste praktikpladser 

- Studerende giver udtryk for, at det er dejligt at høre, at uddannelsen lægger så mange kræfter i prak-

tikarbejdet, da praktiksøgning fylder meget hos de studerende. 

 

Uddannelsesreform 

- Der pågår drøftelser i ledernetværket for ernæring og sundhedsuddannelserne, som tager afsæt i en 

skærpet profil, fastholdelse og de studerendes profil ved studiestart. 

 

Der er pt. to langtidssygemeldinger på uddannelsen, som reducerer medarbejderstaben. 
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Punkt  5. Budget 2025 (11.15-11.30) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Uddannelsesudvalget orienteres om budget for 2025. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Referat 

  

Årsbudgettet for 2025 ligger på 9.5 mio., heraf går 380.000 til drift, resten til løn og eksterne undervisere. 

 

Punkt  6. Frokost (11.30-12.00) 

   

Frokost (Sandwich) serveres i lokalet.  

 

Punkt  7. Temadrøftelse: Studiestart (12.00-13.45) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

• 2025.02.25 - Bilag 7.1_Studiestart-i-via-faelles-ambitioner-og-principper 

• 2025.02.25 - Bilag 7.2_Den gode studiestart og starten på det gode studieliv_oplæg ved Andreas 

Pihl Kjærsgård 

• 2025.02.25 - Bilag 7.3_Studietrivsel-en-faelles-forstaaelsesramme 

Sagsfremstilling 

Alle uddannelser i VIA arbejder løbende på at udvikle studiestarten, og i løbet af de seneste to år er der ar-

bejdet ekstraordinært på at styrke studiestarten, fordi den vurderes som meget vigtig for de studerendes til-

knytning, læring og trivsel.  

For at understøtte arbejdet på de enkelte uddannelser er der fx udarbejdet fælles ambitioner og principper 

for studiestarten (jf. bilag), der skal bidrage til at skabe en fælles forståelse og ambition for studiestarten. Det 

fælles ambitionspapir rammesætter også de forventninger, vi har til hinanden vedr. studiestarten. Der er lige-

ledes prioriteret strategiske midler (Studiestartspuljen), som giver mulighed for at udvikle og understøtte nye 

lokale initiativer og aktiviteter, der kan fremme en god og tryg studiestart for vores studerende med særligt 

blik for den lange studiestart/det første studieår. 

Formålet med dette punkt er at give uddannelsesudvalget mulighed for at bidrage med forskellige strategiske 

perspektiver, der kan indgå i uddannelsens videre arbejde med at udvikle studiestarten:  

Processen på mødet indeholder oplæg og en drøftelse: 

- Oplæg fra leder af Studieliv Annemette Glyngø som introducerer til VIAs arbejde med studietrivsel, her-

under studiestart og værdigrundlaget for bl.a. tutorarbejde og tutorkurser. (15 minutter) 

- Oplæg fra studerende Nuria Rodriguez Santos og Natasja Grøn Laursen med fokus på oplevelse af stu-

diestarten: ”Hvilke tanker og forestillinger havde jeg om studiestarten? Og hvordan blev mine forventninger 

indfriet?” (10-15 minutter) 
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- Oplæg fra medlem af Marianne Boll Kristensen med fokus på de første møder med de studerende: 

”Hvilke overvejelser gør vi os i forhold til det første møde med de studerende, fx i form af den første 

praktik eller andet praksissamarbejde?” (5-10 minutter) 

- Oplæg fra studievejleder Martina Blunck Terp: ”Hvordan ser studiestarten ud lige nu? Hvad har vi aktuelt 

fokus på?” (15 minutter) 

- Drøftelse (30-40 min) med udgangspunkt i følgende inspirationsspørgsmål: 

o Hvad får man øje på, når man hører de forskellige oplæg? 

o Hvordan kan man videreudvikle studiestarten, så den matcher mangfoldigheden i studentergrup-

pen?   

o Hvilke muligheder er der for, at professionerne/organisationerne kan få en endnu større rolle i 

studiestarten, og hvordan kan vi fx samarbejde om at styrke professionsintroducerende elemen-

ter i studiestarten? 

o Hvordan skaber vi en let adgang til og hvordan rammesætter vi ”de første fællesskaber” (faglige 

og sociale), som de studerende møder på uddannelsen? 

- Kondensering af dagens drøftelse i en række anbefalinger (til VIA, til praksis mm) og forslag til hvordan 

det kan formidles videre (eksternt og internt) (10-15 min) 

 

Indstilling 

 

Det indstilles, at: 

1. Uddannelsesudvalget giver input til videreudvikling af studiestarten på uddannelsen  

2. Uddannelsesudvalget på baggrund af drøftelsen samler op på eventuelle anbefalinger til VIA og til 

praksis samt aftaler formidling af centrale pointer 

 

Referat  

 

Oplæg v. Anne Mette Glyngø, leder af VIAs afdeling ”Studieliv” 

- Se slides 

 

Studerendes input (ingen power point) 

- Gode RUS-arrangementer, ønske om mindre alkohol 

- Meget gentagelse ifm. introdagene 

- Godt fællesskab på holdene på 1.semester 

- Der er et godt engagement hos undervisere og studerende, hvilket er motiverende 

- 1. semester er hårdt, men overgangen til 2. semester er også hård og en omvæltning 

- Man skal lære nye rutiner, når man starter på uddannelsen 

- Det er svært, når man på holdet ikke kan finde ligesindede ift. studieretning, når man ikke kan spejle sig i 

hinanden. Især de studerende, der ønsker FL, kan føle sig udenfor på holdene på 1. og 2. semester, da 

de er så få, der ønsker denne studieretning. 

- Passionerede undervisere inspirerer. 

- De studerende opfordrer til, at uddannelsen er opmærksom på, hvordan der tales om studieretningerne. 

- Det er svært, når man føler, at alle på holdet er afklarede ift. studieretning, men man selv er i tvivl 

- Tutorerne er rollemodeller og dem, man ser op til. 

 

Marianne Boll Kristensen oplæg om ”det første møde med de studerende” 

- Når de møder den studerende i praktikken første dag, kender de intet til den studerende for at undgå 

fordomme og forudindtagethed. 

- Se også slides. 

 

Studievejleder Martina B. Terp om studiestarten på uddannelsen 

- Se slides 

 

Diskussion 

- Det er i VIA blevet diskuteret, om cheftutorer skal aflønnes, så vi kan stille nogle bestemte krav til dem, 

men det kunne man bredt i VIA ikke finde konsensus om.  

- Hvad vil der ske, hvis man bredte alle aktiviteter mere ud, så hastigheden sænkes? Kan man arbejde 

med social tilknytning over længere tid?  



 

 

6/7 

- Hvad med campusniveauet? Sker der noget for de studerende på campusniveau? 

- Bør man tænke starten af 2. semester som en ”mini-studiestart”? Hvordan kan vi give de studerende en 

genbekræftelse af, at de er på det rette studie. 

- Hvordan skabes der bedre balance på semestrene? 

- Hvordan skal man gribe problematikken vedr. alkohol an? 

 

Punkt 8. Nyt fra uddannelsesudvalgets medlemmer (13.45-14.00) 

   

 

Sagsansvarlig: 

Bodil Geipel Lauritsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Uddannelsesudvalgets repræsentanter orienterer om nyt fra egne organisationer. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

 

Referat 

 

Randi:  

- AAUH flytter til marts 2026.  

- KD-praktikpladser er øget fra 4 til 6.  

- Til foråret går AAUH over til at have dækning af kliniske diætister 365 dage om året, hvilket de stude-

rende i praktik bliver en del af. 

 

Eike:  

Stopper i uddannelsesudvalget, når uddannelsen har fundet en afløser for erhvervslivet.  

 

Marianne:  

Gødstrup ser desværre ind i nogle besparelser på KD-området. 

 

Punkt 9. Nyt fra studerende (14.00-14.10) 

   

 

Sagsansvarlig: 

Studerenderepræsentant 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Uddannelsesudvalgets studenterende repræsentanter orienterer om nyt fra studerende. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

 

Referat 

DSR-formandskabet er i gang med genopbygning af DSR efter skift i formandskabet. Fælles campus DSR er 

også ved at blive genoplivet. 
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Punkt  10. Planlægning af næste møde (14.10-14.25) 

Sagsansvarlig: 

Bodil Geipel Lauritsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

De næstkommende møder er planlagt til 22. maj og 7. oktober 2025. Mødet i maj foregår online, mens mødet 

i oktober foregår fysisk på VIA Campus N. Mødeindkaldelser er sendt ud.  

På mødet præsenteres et årshjul for møderækken i uddannelsesudvalget 2025-26. 

 

Husk at alle medlemmer at udvalget også løbende er velkomne til at byde ind med punkter eller ønsker til 

punkter på dagsordenen. Dette kan sendes til enten Lisbeth Thomsen eller Bodil Lauritsen senest d. 8. maj 

2025 for punkter der ønskes dagsordensat til næstkommende møde. 

 

Referat 

Afhængigt af, hvad der sker med uddannelsesreformen, ønsker uddannelsen at have muligheden for at maj-

mødet kan afholdes fysisk. 

 

Næste gang ønsker uddannelsen at gå mere i dybden med praktik samt evt. orientere om kvalitetsarbejde.  

 

Ifølge årshjulet er vi forpligtede til at invitere forskning samt efter- og videreuddannelsen ind i udvalget, hvilket 

kan give mening til efteråret. Ellers er årshjulet præget af uddannelsesreformen. 

 

Vedr. mødernes længde: Der er ønske om, at de holdes i tidsrummet 9-14, og kortere møder, når det er online. 

Der spørges til, om møderne en gang imellem kan holdes på andre lokaliteter. Dette vil Lisbeth og Bodil efter-

følgende afstemme. 

 

 11. Eventuelt (14.25-14.30) 

Sagsansvarlig: 

Bodil Geipel Lauritsen 

 Journalnr.:  

 

Referat 

 

Intet til evt. 

  

 

 


